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Boligudvalget har i brev af 8. november 2019 stillet mig følgende spørgsmål 

(BOU alm. del), som jeg hermed skal besvare.  

Spørgsmål nr. 18: 

Ministeren bedes kommentere henvendelse af 5. november 2019 fra Ejendom-
Danmark vedrørende Byggeskadefonden og bygningsfornyelse, jf. BOU alm. del 
- bilag 22. 
 

Svar: 

I henvendelsen fra EjendomDanmark fremføres en række indvendinger mod 

beslutningen om sammenlægning af Byggeskadefonden vedrørende Bygnings-

fornyelse (BvB) med Byggeskadefonden på det almene område med henblik på 

afvikling af BvB over en årrække.  

Det er i den forbindelse vigtigt for mig at understrege, at beslutningen – som er 

støttet af alle partier i Folketinget - er truffet som en nødvendig konsekvens af, 

at økonomien i BvB har været under tiltagende pres over en årrække grundet 

faldende byfornyelsesaktiviteter og dermed faldende indbetalinger til BvB. 

Omprioriteringen af den statslige byfornyelsesramme til en landsbypulje med 

finanslovsaftalen for 2019 øger presset på fondens økonomi yderligere.  

Af hensyn til at sikre mest mulig tryghed om den 20-årige forsikringsdækning, 

som nuværende bygningsfornyelsessager er omfattet af, er det min opfattelse, 

at en tidlig og kontrolleret indgriben er at foretrække, så vi kan undgå, at BvB’s 
økonomiske problemer vokser sig større med tiden.  

For så vidt angår omkostningerne forbundet med sammenlægningen af de to 

fonde er det værd at bemærke, at det fremgår af den politiske aftale, at fondene 

skal inddrages aktivt i udmøntningen af aftalen. Der vil således være rig mulig-

hed for, at begge fonde kan komme med forslag til, hvordan sammenlægningen 

tilrettelægges på den mest hensigtsmæssige måde.  

Med venlig hilsen 
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